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Referat for Seniorrådets møde den 27. november 2023 
Møde nr. 21 
 
Mødested: Rådhuset, Bjarkesvej 2, 3450 Allerød, Mødelokale H 
Mødetid: Kl. 8.30‐11.30. 
 
Deltagere: Pia Klingenberg, Finn Yde‐Andersen, Eric Brown, Jens Jacob Krintel, Michelle Baadsgaard, 
Ulla Sørensen, Vibeke Eiberg og Søsser Grønnegård,  
 
Afbud: Kjeld Bording Johansen.  
 
 
1. Bemærkninger til dagsordenen 
 
Beslutning: Ingen 
 
 
2. Godkendelse af referat fra mødet den 30. oktober 2023  
 
Beslutning: Der er en sproglig korrektion i høringssvaret under punkt 3. Der er et ikke for meget i 
sidste sætning. I forbindelse med behandling af pkt. 7 traf udvalget beslutning om at indkøb div. 
materiel, og at Finn skulle stå for dette.  
 
 
3. Beslutningssager fra SBU og øvrige udvalg, hvor Seniorrådet høres: 

3.1  Sundhedsaftale 2024‐27. Endelig vedtagelse. Sundhedsaftalen har været i høring, og blev 
behandlet i Allerød Kommune den 3. maj, hvor også Seniorrådet indgav et høringssvar. 
Aftalen indstilles nu til endelig godkendelse i byrådet 

3.2  Antal plejeboliger på friplejehjemmet. Indstilling til byrådet vedr. kapacitet på det kommende 
friplejehjem. 

3.3  Hjørnesten i udvikling af areal syd for Sortemosevej, herunder boligtyper, herunder krav til 
senioregnede boliger i forbindelse med udbud. Forslag til hjørnesten indstilles godkendt i 
byrådet. 

3.4  Valg af samarbejdspartnere i udviklingen af et friplejehjem og tilknyttede senioregnede 
boliger. Forslag til tildelingskriterier indstilles godkendt i byråd. 

 

  Sekretariatet 
Janne Møller‐
Pedersen/jamp  
27. november 2023 
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Beslutning: Seniorrådet afgiver følgende høringssvar 3.1‐3.4: 
 
Ad 3.1: Seniorrådet foreslår udbygning af Sundhedsaftalen med forløbsprogrammer, inklusive mål for 
enkeltsygdomme, multi‐kronikere og værdig død. Med 75% ældrebefolkning med kroniske sygdomme 
er det afgørende. Eksisterende kræftpakker i Region Hovedstaden og ændringer i sundhedsloven (§119) 
danner baggrund. Manglen på forløbsprogrammer fremhæves, herunder vedrørende slidgigt, 
faldskader og værdig død.  
 
Ad 3.2: Seniorrådets udgangspunkt er en forventning om, at kommunen sikrer, at plejeboligkapaciteten 
opfyldes i forhold til det forventede kommunale behov i henhold til prognoserne.  
  
Rådet anbefaler, at antal plejeboliger fastsættes til behovet 2030 efter model 2 
 
Ad 3.3: 
Hjørnesten 6 
Seniorrådet anbefaler 6b. 
  
Hjørnesten 7 
Udgangspunktet for Seniorrådet vil være, at der etableres så mange seniorboliger i tilknytning til 
friplejehjemmet som muligt og i et plan.  
Vi lægger i øvrigt vægt på, at området også bebygges med en kombination af familieboliger, så 
området bliver et levende sted, hvor generationer mødes, samt et seniorvenligt bofællesskab. 
Seniorrådets forestillinger er vel nærmest tilgodeset i senarie B. 
Der henvises i øvrigt til bilag 3. 
  
Hjørnesten 8 
Ingen bemærkninger. 
 
Ad 3.4: 
Seniorrådet lægger vægt på følgende tildelingskriterier: 
  
Det gode liv 
Seniorrådet finder det væsentligt, at kommende plejehjemsbeboere på friplejehjemmet tilbydes et 
hjemligt miljø, som tilgodeses både inde og i udearealer. Der skal sikres plads til et samspil med 
familien på friplejehjemmet. Samtidig vil det være ønskeligt, at der kan tilbydes frisør, fodpleje m.m. på 
hjemmet, så det tilgodeser hele det levede liv.  
Ligeledes finder vi, at et produktionskøkken på friplejehjemmet er af stor værdi, idet det kan give en 
god synergi både for hjemmets beboere og de tilknyttede seniorboliger.  
  
Kvalitet  
Seniorrådet lægger vægt på, at friplejehjemmet fremstår lyst, venligt og i god arkitektonisk kvalitet i 
pagt med naturen. Udenomsarealer skal fremstå grønt og imødekommende, tilpasset de særlige behov 
som ældre og demensramte har samt være handicapvenligt. 
  
Andre tildelingskriterier 
Seniorrådet kan ikke gennemskue, hvordan det tilsikres, at den kommende husleje i plejehjem og 
tilknyttede boliger ikke bliver uden for rækkevidde for den almindelige borger i Allerød. Skal det være et 
tildelingskriterie, eller sikres det på anden vis? 
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4. Sager fra SBU og øvrige udvalg, hvor Seniorrådet orienteres: 
Ingen 
 
5. Kurser m.v. 
Seniorrådet havde to deltagere på den ældrepolitiske konference, der blev afholdt den 23. november. 
Deltagerne deler erfaringer og vigtig budskaber fra konferencen.  
Jens Jacob deltog i Årskonference ved Videnscenter for værdig ældrepleje i Nyborg den 9. november. 
Statusrapport rundsendt til rådet. 
 
Beslutning: Rådet tog orientering fra Jens Jacob til efterretning. Sag om værdig ældrepleje er på 
dagsordenen på det førstkommende møde. Erfaringsudveksling vedr. den ældrepolitiske konference 
genoptages på det kommende møde. 
 
 
6. Borgermøde med politiet, status: 
Den 15. november blev der afholdt et borgermøde om præventive foranstaltninger i forhold til digital 
kriminalitet. Seniorrådet drøfter og opsamler erfaringer fra mødet. 
 
Beslutning: Rådet drøftede afholdelsen af borgermødet. 
 
 
7. Vedrørende afskaffelse af filmstriben 
Seniorrådet er opmærksom på at kommunens budget til filmstriben er fjernet fra 2024. Rådet har 
modtaget henvendelse fra en borger, som er meget uenig i prioriteringen. 
 
Beslutning: Rådet er enig med borger i, at det er ærgerligt at filmstriben er afskaffet.  
 
 
8. Økonomi 
Gennemgang af årets økonomi og slutresultat og drøftelse af frivillig besparelse på 0,9% 
 
Beslutning: Rådet drøftede årets forbrug. Der er et restbudget, der i vid udstrækning er disponeret til 
arrangementer foråret 2024. Rådet er positiv i forhold til den frivillige besparelse i kommende 
budgetter. Kassereren fortsætter. 
 
 
9. Aktiv Fritid 
Der er indkøbt pavillon, beachflag, borde og stole til brug i forbindelse med b.la. Aktiv Fritid. Rådet 
drøfter opbevaringsmuligheder. 
 
Beslutning: Et medlem af rådet stiller sit kælderrum midlertidigt til rådighed.  
 
 
10. Kommunikation 
Orientering om folder. Der er indkøbt folderpapir og indgået aftale med sekretariatet, der efter behov 
printer 100 stk. ad gangen. 
Til foråret ønskes nyt billede af seniorrådet til forsiden 
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Annonce: Sidste nyt fra Seniorrådet som sættes i Allerød Nyt er under udarbejdelse. 
 
Beslutning: Rådet tog orienteringen til efterretning  
 
 
11. Foredrag: ”Opskriften på at blive 100 år” ved Henning Kirk 
Seniorrådet har truffet aftale om et arrangement d. 24. januar 2024 i samarbejde med biblioteket. 
Besluttet elektronisk pga. af deadline fra biblioteket trykning af program. 
 
Beslutning: Der disponeres med en andel af restbudgettet for 2023 til formålet.     
 
 
12. Genoptagelse. Årlig behandling af Danmarkskort over omgørelsesprocenter i klagesager. 
Seniorrådet har bedt om en orientering ved lejlighed. Overført fra dagsordenen den 30. oktober 2023 
 
Beslutning: Lone Kvist deltog i forbindelse med behandling af punktet. Udvalget tog orienteringen til 
efterretning. 
 
 
13. Seniormonitor, digitalt tidsskrift 
Det drøftes om der skal tegnes abonnement. Finn giver en orientering om tidsskriftet.  
 
Beslutning: Finn tegner et abonnement på tidskriftet. 
 
 
14. Etablering af friplejehjem 
Orientering om processen vedrørende etablering af friplejehjem. Vibeke og Pia deltog i byrådets aften 
den 14. november. Der er mailet en tidsplan til rådet. 
 
Beslutning: Udvalget tog orienteringen til efterretning 
 
 
15. Kvalitetsstandarder 
genoptagelse af punkt 3. om kvalitetsstandarderne fra sidste møde. 
Eric Brown har anmodet om genoptagelse af punkt fra rådets mødet den 30. november, idet det 
bemærkes: 
 
”Det kan ikke være rigtigt, at listen med sagsbehandlingsfrister kun delvis er med i pjecen med 
kvalitetsstandarderne. 
Ligeledes er der i listen på hjemmesiden fastholdt, at det må tage 30 uger at behandle udskiftning af bil 
på baggrund af en tro og love erklæring når det på vores møde i april blev fremhævet, at tro og love 
erklæringer ifølge retningslinjer fra 2018 skulle kunne fremskynde processen.” 
 

Beslutning: Sagsbehandlingsfristerne ligger tilgængelige på kommunens hjemmeside, de findes her: 
https://alleroed.dk/kommunen/sagsbehandling‐og‐gebyrer/behandlingsfrister‐og‐gebyrer/sundheds‐
og‐beskaeftigelsesomraadet 

Fristernes længde drøftes på et kommende møde.  
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16. Pejlemærker for det nye år 
Drøftelse af, hvad rådet ønsker i det nye år. Oplæg til emnet 
 
 
Beslutning: På mødet den 8. januar 2024 tages emnet op igen – og forud for mødet overvejer 
medlemmerne hver i sær, hvad der kunne være relevant. 
 
 
17. Meddelelser fra formandskabet 
Herunder: 

 Forespørgsel fra borger, der er besvaret elektronisk, om hvorvidt rådet udarbejder en folder 
om seniorboliger 

 Høringssvar på stomiprodukter der blev afsendt den 5. november 

 Høringssvar til planstrategi afsendt den 3. november  

 Rapport vedr. Seniorrådets dialogmøde den 2.oktober til byrådet er rundsendt til rådet. 
 
Beslutning: Ud over ovenstående, er rådet inviteret til et dialogmøde om strategien for fremtidens 
ældreområde. På et senere tidspunkt får rådet mulighed for at indgive et høringssvar til strategien. 
 
 
18. Tilbagemeldinger fra Seniorrådets underudvalg 

1. Nordgruppen. Finn og Pia deltog i møde den 14. november. Tema Økonomi for ældre ved 
indflytning på plejehjem.  
Referat er rundsendt 

2. Regionsældreråd Hovedstaden. Finn og Pia deltog. Tema: En værdig ældrepleje.  
Referat er rundsendt 

3. Bolig‐ og Trafikudvalg: v/Eric, Michelle, Kjel og Ulla. 
Ingen bemærkninger 

4. Sundhedsudvalg: v/Pia, Vibeke, Finn, Jens Jacob og Eric  
Ingen bemærkninger 

5. Dialogforum med plejehjem: v/Pia, Vibeke og Finn Dialogmøde på Lyngehus d. 24.11 Finn og 
Pia 
Det var et fint møde med et godt fremmøde.  

6. Senior IT: v/Søsser og Eric  
Referat rundsendes, når det er klart 

7. Aktivitetshuset Skoven4: v/Ulla Orientering til Sten Hagstrøm vedr. døråbner. Sagen er via 
brugerrådet givet videre til Forvaltningen. 
Formanden orienterede om det dialogmødet med KIFU d. 29.11 Eric deltager. 

8. Smagspanel – MAD til hver DAG: v/Pia, Vibeke, Eric, Finn og Michelle. Intet møde. 
Intet nyt 

9. Samarbejde med ÆldreSagen: v/Eric og Finn 
Intet nyt 

10. FOMA: v./Finn. 
Intet nyt 
 

19. Mødedatoer i Seniorrådet 2023 og møder i 2024 
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Dette møde er det sidste ordinære møde i 2023. Jf. den godkendte mødeplan afholdes næste års 
møder i Seniorrådet kl. 08:30‐11:30 på følgende datoer: 
 

Mødedato 

Mandag den 8. januar,  

Mandag den 29. januar 

Mandag den 26. februar 

Tirsdag den 2. april 

Mandag den 6. maj 

Mandag den 27. maj 

Mandag den 12. august 

Mandag den 2. september 

Mandag den 23. september 

Mandag den 28. oktober 

Mandag den 25. november, lokale H 

 
Møderne i 2024 er booket i lokale F, med undtagelse af årets sidste møde, hvor H er booket. 
 
 
20. Eventuelt 
Finn har indkøbt en kopi af seniorhåndbogen, som rådets medlemmer kan låne. 


